
Aan: de raad van de gemeente Bloemendaal 

 

cc: het college van B&W en enkele ambtenaren 

 

Bcc: de 188 adhesiebetuigers in Overveen aan de stelling “Geen 16 t/m 24 treinen per uur heen en 

weer door Overveen in de zomer” 

 

 

Geachte leden en duocommissieleden, 

 

Zoals bekend heeft VDB-duocommissielid Arie Goote tijdens de Commissie Grondgebied van 15 

oktober jl aan wethouder Wijkhuisen gevraagd of onder normale omstandigheden ook door de regio 

meebetaald zou worden aan de opwaardering van het spoor Haarlem-Zandvoort. Hij heeft daarbij 

aangegeven dat zijn fractie voor een veto is als het waar is dat het Rijk die rekening zou betalen 

binnen afzienbare tijd.  

 

Op de valreep heeft de wethouder deze vraag beantwoord (zie bijlage 1 bij deze mail). 

 

Dat antwoord behoeft enkele kanttekeningen: 

 

1. Dat het “niet gebruikelijk” is dat een gemeente (in werkelijkheid in dit geval: de hele regio, de 

provincie, de VRA) meebetaalt aan investeringen in het spoor is een eufemisme! De feiten: de 

investeringen in het spoor worden, zoals de wethouder de alinea daarboven zelf aangeeft, “regulier 

vanuit het rijk gedaan” Lees: altijd door het Rijk gedaan.  

 

2. Dat de investering in het spoor Haarlem-Zandvoort zonder de aanleiding van de F1 door het Rijk 

“niet de komende decennia” gedaan zouden worden, zoals de wethouder schrijft (slot eerste alinea) 

is demagogie van de bovenste plank en feitelijk onjuist. 

 

Op het moment dat nog niet bekend was dat de F1-races in 2020 naar Nederland zouden komen (dat 

werd bekend op 14 mei 2019) zetten NS en ProRail 3.5 maand eerder, op 1 februari 2019, de 

reguliere procedure (met inspraak van de consumentenorganisaties!) in gang om het aantal treinen 

in de zomerdienstregeling van 2020 in de 3 zomermaanden van 2020 en de jaren daarna te verhogen 

met 50%: van 8 treinen per uur heen en weer door Overveen naar 12 treinen per uur heen en weer 

door Overveen. Dus ook als de F1 niet naar Nederland was gekomen, hadden NS en ProRail deze 

noodzakelijke opwaardering gerealiseerd en had het Rijk dat gewoon zelf betaald.  

 



Conclusie: de opwaardering van het spoor Haarlem-Zandvoort met 50% in de zomer van 2020 en de 

daarvoor benodigde investering door het Rijk had niet “decennia” op zich laten wachten, maar was 

gewoon in 2020 uitgevoerd, betaald door het Rijk.  

 

Los daarvan: het is toch volstrekt ondenkbaar dat de gemeente Amsterdam genoegen had genomen 

met een opwaardering van het spoor Haarlem-Zandvoort over enkele decennia! En ook de regio 

Kennemerland zelf had dat niet gepikt. Pure demagogie van de wethouder! 

 

De huidige discussie gaat ook niet over de al geregelde opwaardering van het spoor Haarlem-

Zandvoort naar 12 treinen per uur heen en weer door Overveen in de 3 zomermaanden. Over het nut 

en de noodzaak daarvan is iedereen het wel eens. Zelfs in Overveen met bij sommigen enige 

tegenzin. Bovendien is dat aantal per augustus 2019 reeds in de zomerdienstregeling 2020 

opgenomen.  

 

De discussie gaat over de bizarre opwaardering naar 24 treinen per uur heen en weer door 

Overveen, elke 2.5 minuut een trein! Of 20 treinen, elke 3 minuten een trein door Overveen! 

 

Wie hebben dat (idiote) aantal bedacht?  

 

Het antwoord is simpel: het circuit, de gemeente Zandvoort en ProRail (terwijl de NS hierin leidend 

zou behoren te zijn). De lobby van de Prins van Oranje en zijn vrienden heeft “perfect” gewerkt. 

ProRail heeft vanaf 14 mei 2019 maandenlang via de vele woordvoerders, die het bedrijf heeft, zitten 

drammen. De NS was stil.  

 

Anders dan de wethouder suggereert heeft de Tweede Kamer met dit aantal van 24 of 20 niets van 

doen. Evenmin de Staatssecretaris van I &W. Zie de Tweede Kamer-motie waarover de wethouder 

het heeft (bijlage 2 bij deze mail) waarin in de eerste overweging heel neutraal wordt gesproken over 

“goede capaciteit op het spoor van en naar Zandvoort”.  

 

Goede capaciteit. 

 

Wat betreft de gemeente Bloemendaal en wat betreft ieder weldenkend mens zou dat een capaciteit 

van maximaal 12 treinen per uur heen en weer door Overveen moeten zijn op dit spoor van 8.2 km 

met aan het eind een kopstation. En geen trein meer! Meer treinen op dit spoor is waanzin. Meer 

treinen op dit spoor gaat tot ongelukken leiden. Meer treinen op dit spoor zou niemand moeten 

willen.  

 

 



PS1 Of de antwoorden op technische vragen nu direct van een ambtenaar afkomstig zijn of niet, de 

wethouder is er nmm politiek verantwoordelijk voor. 

PS2 VDB kan morgen met een gerust hart voor een VETO stemmen; aan het “geen veto TENZIJ” van 

Arie Goote is voldaan; het Rijk had zonder F1 binnen afzienbare tijd (volgend jaar) een opwaardering 

van het spoor Haarlem-Zandvoort voor de volle mep betaald. Inmiddels heeft VDB-fractievoorzitter 

Mark Doorn aangegeven dat zijn “geen veto TENZIJ” is het antwoord op de vraag of van de 1.4 

miljoen bijdrage aan de opwaardering van de GRBZK ook geld gaat naar het verminderen van de 

overlast in Overveen. Sinds maandagavond weten we het antwoord: geen cent! 


